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Dr, Jaurne Oapdevila
Dr. Jaume Capdevila Mqs, llicenciat
en Medicina i Cirurgia pér la Univer-

sitat de Barcelona, diPlomat en Sa-

nitat, diplomat en Gestió Hospitalà-
ria per ESADE i Màster en Economia

de la Salut i Gestió Sanitària per la
Universitat de Barcelona i Universi-

tat Pompeu Fabra. Avaluador EFQM

(European Foundation for QualitY

Management).

El Dr. Capdevila és gerent i coor-
dinador de I'Aliança Estratègica
de Gestió de Serveis Sanitari i de

I'lnstitut Gatalà de la Salut a Llei-
da, Alt Pirineu iAran.

"A Lleido tenim excel'lents

Va ser impulsor de la reforma de

I'Atenció Primària i compta amb una

àmplia experiència en el sector. En la

seva trajectòria professional va de-

senvolupar I'activitat assistencial en

l'àmbit de la Primària entre el 1982 i

el 1984, sector en el qual posterior-

ment va ocupar diversos càrrecs.

Va ser director del Sector Sanita-

ri Segrià-Garrigues-Pla d'Urgell de

l'lnstitut Català de la Salut, ICS en-

tre els anys 198ô i 1993, èPoca en

què contribueix a la constitució dels

equips d'Atenció Primària de les

Borges Blanques, Alfarràs-Almenar i

Pla d'Urgell. Fins al 1996 va ocupar

professionals que uetllen Pel
monteniment de la nostra sslut i

dels quols ens en sentim orgullosos"

la Direcció d'Atenció Primària Se-

grià-Garrigues a I'lCS.

Entre els anys 1996 i 1999 va ocupar
el càrrec de caP de ComPres iSer-
veis de la Regió Sanitària de Lleida.

El 1999 exerceix de director de

l'Atenció Primària de Lleida i I'any

2002 ocuPa el càrrec de gerent del

mateix àmbit. Durant tot aquest

període es finalitza la reforma de

l'Atenció Primària a la Regió Sanità-

ria de Lleida.

Des de l'anY 2OO2 és nomenat gerent

de I'Hospital Universitari Arnau de Vi-

lanova fins a l'abril del 2004' data en

què és nomenat adjunt a Gerència i

posteriorment assumeix la Direcció

mèdica del mateix hosPital.

lmpulsor del desenvoluPament de

la recerca biomèdica i translacional

a Lleida, ostenta la secretaria de la
Fundació Roc Pifarré i el2004 va ser

patró fundacionaldels IRB de Lleida'

En la seva àmplia trajectòria profes-

sional, elDr. Capdevila exerceix com

a docent en la formació de Pregrau
i postgrau en l'àmbit de Ciències

de la Salut i ParticiPa activament
aportant diverses comunicacions i

ponències en diferents congressos,

debats isimPosis.

Lany 2012 assumeix la Gerència

Única per l'acord de govern amb

data 6 de març de 2012, acumula

així les gerències i Passa a ser ge-

rent territorial de l'lnstitut Català de

la Salut, de I'Alt Pirineu i Aran i ge-

rent de Gestió de Serveis Sanitaris'



ins podria explicar en quin moment es
roba I'aliança sanitària estratègica per a la
:iutat de Lleida?

Doncs ja podem dir que ens trobem a la rec-
ta final. Des de I'any 2O12|'Atenció Primària
de Lleida, I'Atenció Primària de I'Alt Pirineu i

Aran, els hospitals Arnau de Vilanova i el San-
ta Maria ja compten amb una única gerència.
Això ha fet que s'hagi pogut avançar molt. Ha
estat una evolució natural que ara té la madu-
resa per donar un nou impuls a les institucions
sanitàries lleidatanes. Es preveu el ple funciona-
ment del nou Pla de Salut per a I'any 2015 i la
constitució d'una única institució.

)uins objectius té aquest nou Pla de Salut?
Els objectius són molts clars. D'una banda, do-
nem prioritat a I'Atenció Primària de Lleida i
Pirineu. Estem satisfets amb la qualitat de ser-
vei. El ciutadà de Lleida posa de nota al servei
entre un 94-96 sobre 100, però tot i aixívolem
que sigui millor encara. Per això amb aquesta
nova aliança de salut tindrem tota la informa-
ció territorial centralitzada de tots els hospitals
de Lleida i Pirineus mitjançant el mateix sistema
informàtic que permetrà compartir les dades.
A més a més, volem augmentar la cartera de
serveis al territori. Comptarem amb 700 llits i

2.500 professionals, i ens posarem així al nivell
de hospitals de referència d'una mida similar al
que seria l'Hospital Can Ruti de Badalona.

rmb aquestes dades, Lleida se situa al mapa
nèdic i sanitari com a lloc d'excel.lència i
eferència, entenc.

No en tinc cap dubte. Elfet que podrem fer més
especialitats, més professionals, en definitiva
més capacitat en tots els àmbits, convertirà
Lleida en un pol d'atracció de professionals
de tot el món. A més, tenint en compte que dins
d'aquest pla també hi ha les facultats de Medici-
na i lnfermeria i I'lRBLleida, això farà que profes-
sionals de referència vulguin venir a Lleida per-
què podran fer recerca, docència i assistència,
i tot això a pocs metres, fet que optimitzarà el
temps dels professionals i ho farà més atractiu.
Es trobaran amb un triangle d'excel.lència sani-
tari (Arnau, Santa Maria i lRBlleida), sense obli-
dar els CAP Onze de Setembre, Santa Maria i les
facultats. No oblidem que la recerca es tradueix

en qualitat en elservei, i això també és prioritari,
Tot això es traduirà en una atenció a ciutadans
i pacients.

Parlant del present, m'agradaria preguntar-
Ii com s'estan gestionant les llistes d'espera
actualment.

Hi ha un fet objectiu que és que hi ha hagut un
augment espectacular de I'esperança de vida
a la nostra població. Hem realitzat diverses ac-
tuacions focalitzades a reduir les Ilistes d'espera,
com, per exemple, reorientar quìròfans o contro-
lar molt exhaustivament el temps que es tarda
perpuè sigui el més prudencial possible. A més
a rnés, es controla també que es compleixin tots
els protocols estable¡ts segons el tipus de inter-
venció que necessita cada pacient. No dubtem
que durant l'any les llistes d'espera restin contro-
lades satisfactòriament per al ciutadà.

I per acabar, ens podria dir el nom que tindrà
aquest nou "triangle sanitari de Lleida"?

Doncs encara no ho sabem. De fet, m'agradaria
aprofitar per demanar als lleidatans que ens
proposin noms,.. Estarem encantats de rebre les
seves propostes.


